
Kysymys Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen hallitukselle 

Ympärivuorokautista hoitoa tarvitsevien ikääntyneiden hoidon puute 

Itä-Uudenmaan vanhusneuvosto ilmaisee huolensa hyvinvointialueen ikääntyneiden 
hoidon järjestelyistä. Kun hoidon tarve lisääntyy, hyvinvointialue supistaa palveluiden 
tarjontaansa sulkemalla ympärivuorokautisia palveluyksiköitä tarjoamatta 
vaihtoehtoisia ratkaisuja lyhyellä aikavälillä. Sekä hyvinvointialue että HUS toteuttavat 
osaoptimointiin johtavia säästötoimenpiteitä, vähentämällä oman toiminnan 
kustannuksia, mutta unohtavat toiselle palvelun tuottajalle  aiheuttamat kustannukset 
tai sen, että palveluja ei tuoteta lainkaan.  

”Kun Porvoon sairaalan päivystys joutuu potilaspaikkojen puutteen vuoksi 
käännyttämään ambulansseja, jäljet johtavat hyvinvointialueen täynnä oleviin 
vuodeosastoihin. Eikä tilanne näytä paranevan", voidaan lukea 21.1. Borgåbladetista. 
Sekä Porvoon sairaala että hyvinvointialue vähentävät sairaalapaikkojaan. 

Kesäkuussa 2024 Itä-Uudenmaan hyvinvointialueella 42 henkilöä jonotti 
ympärivuorokautiseen palveluasumiseen. Tammikuun 2025 lopussa hyvinvointialueen 
vuodeosastoilla oli 17 henkilöä, jotka jonottivat ympärivuorokautisen palveluasumisen 
Keskimääräinen jonotusaika ympärivuorokautiseen palveluasumiseen, on ollut 
neljäkymmentä päivää. 

Vanhusneuvosto haluaa saada konkreettista tietoa hyvinvointialueen 
suunnitelmista ympärivuorokautista hoitoa tarvitsevien ikääntyneiden hoidon 
ratkaisemiseksi 

Hyvinvointialueen palveluverkkosuunnitelmaa koskevassa lausunnossaan 
vanhusneuvosto on aiemmin ottanut kantaa ikääntyneiden ympärivuorokautisen hoidon 
puutteeseen. Vanhusneuvostolta puuttuu tieto siitä, miten hyvinvointialue pystyy 
lähitulevaisuudessa kohtaamaan ikäihmisten hoitotarpeen  ympärivuorokautisen 
palvelun osalta ja vanhusneuvosto pyytää mahdollisimman pian hyvinvointialueen 
hallitukselta selvitystä, miten lähes katastrofaalinen tilanne ratkaistaan. 

 


